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7 mai 2007 – Gardianul 
 
În discursul ţinut în Castellon, Traian Băsescu a afirmat că: „Oligarhii si 
politicienii ar trebui sa se teama de ziua de mâine pentru ca justitia începe sa 
functioneze. Vor raspunde toti cei care au creat acest sistem ticalosit“. 
 
 
iulie 2007 – Politique Internationale  
 
Traian Băsescu: „Cum pot ajunge cinci partide atat de diferite sa aiba acelasi 
punct de vedere? Cum se face ca Partidul National Liberal sau Uniunea 
Democrata a Maghiarilor din Romania s-au inteles cu adversarii din Partidul 
Social Democrat, ba, mai mult, si cu ultranationalistii din Partidul Romania 
Mare? Explicatia e ca liderii acestor partide s-au temut cu totii ca vor trebui sa 
dea socoteala. Justitia a batut la usa lui Ion Iliescu, la cea a liderului Partidului 
Conservator, Dan Voiculescu, acuzat de spalare de bani, si la cea a lui Zsolt 
Nagy, membru UDMR si ministru al Telecomunicatiilor, suspectat, de 
asemenea, de evaziune fiscala. Iata ce i-a unit. Nu spun ca cei 322 de 
parlamentari care au votat impotriva mea sunt certati cu legea, insa au trebuit sa 
se conformeze ordinelor date de superiorii lor, cateva zeci de persoane care nu 
au constiinta curata” 
 
 
14 aprilie 2009 – Gandul 
 
Preşedintele Traian Băsescu a dat, luni seară, primele lămuriri privind 
implicarea unor membri ai familiei sale în scandalurile ce au ţinut prima pagină 
a ziarelor, mai ales în ceea ce o priveşte pe fiica cea mare, Ioana Băsescu, 
proprietară în complexul omului de afaceri Puiu Popoviciu. Şeful statului a 
precizat că porneşte de la principiul că ”nici şeful statului român, nici familia 
şefului statului nu este mai presus de lege”. El a precizat că fiica sa cea mare, 
Ioana Băsescu, are în urma partajului un apartament şi o mansardă, nu ”şase-
şapte case”, aşa cum ar fi încercat să convingă campaniile orchestrate de mogulii 
care ”au intrat în trepidaţii” pentru că justiţia îi vizează şi pe cei bogaţi. Aceştia, 
a acuzat preşedintele, încearcă să arate că în familia Băsescu se comit ilegalităţi 
ca formă de şantaj.  
Miza, potrivit lui Traian Băsescu - să se oprească funcţionarea instituţiilor 
statului. Preşedintele a reluat un mesaj mai vechi către moguli: ”Compromisurile 
pe dosare nu sunt de negociat cu preşedintele României”. Campaniile media ce 
au avut în centru familia Băsescu ”nu arată decât o presiune formidabilă din 
partea celor care se află în dificultate în faţa justiţiei”, a mai spus el. Aici şeful 
statului i-a nominalizat din nou pe Sorin Ovidiu Vântu şi Dan Voiculescu ca 
suspecţi de serviciu. ”Fie că vorbim de trustul domnului Vântu-deocamdată nu a 
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găsit nici la mine, nici la fiica mea bani de la FMI, fie că vorbim de trustul 
domnului Voiculescu-nu sunt bani de Crescent la mine în casă, nici în casa fiicei 
mele. Sunt bani câştigaţi cinstit”, a susţinut el.  
 
 
5 iulie 2009 – Gandul 
 
Prezent duminică la Gura Râului, şeful statului a fost întrebat de un reporter 
Antena 3 despre zvonurile - prezentate de acelaşi post de televiziune - potrivit 
cărora ar fi intervenit la Emil Boc în favoarea Monicăi Iacob Ridzi. 
”Domnule, te rog să le transmiţi stăpânilor tăi de la Antena 3 că eu nu fac aşa 
ceva. Trafic de influenţă făcea Voiculescu când îşi lua pământurile în 
Bucureşti”, a sosit ”perdaful” prezidenţial. 
 
 
16 noiembrie 2009 – Libertatea 
 
Traian Băsescu: „Uitaţi-vă că, în momentul de faţă, sunt pe rolul instanţelor 20 
de dosare ale unor foşti miniştri şi foşti parlamentari. Sigur insatisfacţia este că 
n-au fost judecate, dar aceste dosare au fost declanşate după ce Daniel Morar a 
devenit şef la DNA, deci din 2005 încoace, şi am convingerea că aceste dosare 
vor merge înainte. Va merge şi dosarul lui Patriciu, şi al lui Voiculescu. Vor 
merge înainte, pentru că nu mai e nimeni care să le oprească. Mai pot fi oprite 
doar cu bani şi cu relaţiile proprii ale celor vizaţi, dar cu intervenţii politice nu se 
mai poate!” 
 
 
26 noiembrie 2009 – basescu.ro 
Discursul preşedintelui Traian Băsescu în deschiderea şedinţei Consiliului 
Director al PD-L 
 
„Nu avem dreptul să lăsăm ţara pe mâna unei asemenea haite de rechini care, 
uite aşa, se învârt în jurul datei de 6, dau târcoale. Timp de cinci ani au trebuit să 
trăiască din ce au furat în timpul lui Iliescu. Încă au, dar vor mai mult. 
Au interese economice şi interese prin justiţie. Mizele sunt banii şi controlul pe 
oameni politici.  
În acelaşi timp, trebuie să ştiţi că au şi interese economice imediate, interese 
economice şi interese prin justiţie. 
Domnul Voiculescu, slavă Domnului, are şi el mari interese să-şi oprească 
dosarele din instanţe. Domnul Patriciu mai are o problemă, pentru că în 2010 
trebuie să ramburseze 600 de milioane de dolari, cu care Adrian Năstase l-a 
împrumutat pentru vreo 8-10 ani, deci mizele lor sunt foarte mari, şi se numesc 
bani şi nu-i interesează reforma României. 
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Nu îi interesează reformarea statului, ci îi interesează controlul pe oameni 
politici. Acesta este un motiv serios să ne mobilizăm pentru a câştiga aceste 
alegeri.” 
 
 
30 noiembrie 2009 - basescu.ro 
Declaraţia lui Traian Băsescu la sediul de campanie  
 
„Cred că domnul Geoană are oarecare motive să fugă de o astfel de dezbatere, la 
fel fugea şi când am candidat împreună la alegerile pentru Primăria Capitalei, în 
2004. Era singurul care nu venea la confruntări, şi până la urmă, vă aduceţi 
aminte, s-a dovedit că nu ştia nici pe unde-i Măgurele, nu ştia în ce sector. 
Probabil că aşa e şi cu ţara, va avea probleme să identifice ţara cum trebuie, dar 
oricum ar trebui să răspundă în astfel de dezbateri dacă într-adevăr Marian 
Vanghelie va fi ministru de Interne cu responsabilităţi majore pentru dezordinea 
din ţară, sau dacă Adrian Năstase va fi ministru de Justiţie, pentru a rezolva 
problemele de dosare nu ale domniei sale, nicidecum, pentru că dânsul nu are, le 
protejează Geoană cu votul în Parlament, dar pe ale lui Vântu, pe ale lui 
Patriciu, pe ale lui Voiculescu, are alte priorităţi.” 
 
 
15 decembrie 2010 – Radio România Actualități  
 
„Justiţia socială să nu mai lase domni ca Voiculescu, Patriciu, Vîntu să 
acumuleze valori de la stat, este un alt lucru care nu este încă săvârşit în 
România.” 
 
 
12 iulie 2012 – Cotidianul 
 
Traian Băsescu: „Imaginaţi-vă că domnul Voiculescu ar fi avut acces la mine în 
a influenţa dosarele penale pe care le are. Antenele ar fi fost doar miere. În mod 
categoric există dorinţa domnului Voiculescu în a-şi rezolva dosarele ca pe 
vechile vremuri. Au existat apropouri nu numai de la dânsul ci şi la alţi oameni 
cu bani.” 
 
 
15 iulie 2012 – Agerpres  
 
Traian Băsescu: „Deci, nu sunt un copil şi nici lipsit de experienţă politică. 
Decizia de a se trece la suspendarea preşedintelui se luase de mult. A anunţat 
graficul chiar domnul Voiculescu şi ea a fost respectată milimetric. Eu am fost 
suspendat după 59 de zile, în loc de 60, câte estimase domnul Voiculescu. Dar 
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acest lucru s-a petrecut în numele puşcăriabililor din politica românească. (...) 
La votul de suspendare a preşedintelui au votat 19 parlamentari cu dosare penale 
oficiale, plus trei incompatibili, declaraţi ca tare de ÎCCJ, iar lângă ei domnul 
Voiculescu care a fugit, că ar fi fost 20 de parlamentari cu dosare penale. Eu nu 
am spus puşcăriaş, am spus puşcăriabil”. 
 
 
15 iulie 2012– Gandul 
 
Traian Băsescu a precizat că acţiunea de suspendare este "o lovitură dată 
instituţiilor statului, aproape militar, în numele puşcăriabililor”. 
"Nu am spus puşcăriaş, ci puşcăriabil. Sunt 19 parlamentari cu dosare penale, 
plus cei trei incompatibili. Plus Voiculescu. Despre ce dosare este vorba? Este 
minciuna puşcăriabililor. Din câte ştiu eu nu am niciun dosar penal, nicio 
reclamaţie. Dosarul din casa Mihăileanu a fost închis, apartamentul l-am primit 
legal . Povestea Flotei, dosarul este închis. Nu este nicio legătură, sunt abordări 
propagandistice", a declarat preşedintele la Realitatea TV. 
„Lovitura dată instituţiilor statului, aproape militar, este dată în numele 
puşcăriabililor. Decizia se luase demult, anunţase graficul domnul Voiculescu, 
ea a fost respectată. Am fost suspendată după 59 de zile, nu 60 de zile cum 
estimase Voiculescu.” 
 
 
17 iulie 2012 – Evenimentul zilei 
 
Traian Băsescu a mai adăugat că evenimentele politice recente au fost generate 
de dorinţa unor politicieni " de a pune mâna pe justiţie". 
"Ei vor să-l scape pe Voiculescu de puşcărie. Dacă ne minţim şi stăm delicat în 
vârful limbii să nu-i mai atingem cumva pe corupţi... Voiculescu este unul. 
Fenechiu de ce credeţi că ţipă? Are dosar penal. Chiuariu de ce ţipă? Voicu? Are 
dosar penal. Eu am numărat 20 de parlamentari care au dosare penale. Ăsta e 
jocul în numele căruia au compromis România. De asta trebuie să-i bat la 
referendum, nu pentru mine", a mai spus Traian Băsescu. 
 
 
23 iulie 2012 – B1TV 
 
Traian Băsescu: "Eu mă bat cu structurile şi am ştiut întotdeuna că sunt, colcăie. 
Fie că vorbim de Vântu, de Năstase şi mulţi alţii, alţii urmează, dar încă există 
un curent puternic. Drama românilor pleacă şi din faptul că sunt intoxicaţi de 
dimineaţă până seara. Există trusturi de presă, în special Intact, care mint 
populaţia de dimineaţă până seara şi care au devenit mai puternici în unele zone 
decât actuala Putere. Voiculescu le dă bani ziariştilor şi altora politicienilor 
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putere. Crin şi Ponta n-ar fi ajuns niciodată preşedinte interimar şi premier fără 
sprijinul lui Voiculescu. Mulţi români nu ştiu ce e dedesubt, dedesubt e spaima 
lui Voiculescu, pentru că are dosare. 
Suspendarea preşedintelui a fost discutată pe plajă, în Grecia, de Voiculescu şi 
lacheii lui, pe 1 mai. Voiculescu a discutat suspendarea mea, în Grecia, pe 1 
mai. Vă pot spune programul de suspendare a preşedintelui: pentru a se ajunge a 
avea justiţia în mână, a fost bine discutat în Grecia, cu ocazia liberelor de 1 mai, 
de Voiculescu şi principalii lui lachei din trustul de presă. Nu s-au sfiit să 
vorbească direct pe plajă, la Aion Hotel and Spa. Lovitura de stat era pregătită 
de mult cu toţi lacheii şi trustul Intact , cum să facem şi ce teme de atac folosim 
la adresa presedintelui. Actuala putere este controlată de Dan Voiculescu. 
Actuala putere este controlată de Voiculescu şi înspăimântată de actuala putere a 
sa ziaristică. Le dă bani unor ziarişti şi unor politicieni putere. Antonescu nu ar 
fi ajuns niciodată preşedinte interimar fără sprijinul lui Voiculescu, ponta nu ar 
fi ajuns premier fără sprijinul lui Voiculescu. 
Ei îşi acoperă propria ticăloşie şi speră că prin votul popular îşi vor acoperi 
loviturile. Pe 29, românii trebuie să voteze dacă dau dreptate celor 256 de 
parlamentari, vor decide dacă au avut dreptate puşcăriabilii sau preşedintele ales. 
De întâlnirea din Grecia ştiu, despre bani doar am auzit. Cert e că domnul 
Voiculescu a anticipat cu două luni în urmă ce se va întâmpla, pentru că i se 
apropria procesul. A scăpat cu Monitorul Oficial.” 
Chiar daca i-ar pune sefi la justitie aprobati de Voiculescu, procurorii si 
judecatorii sunt greu de controlat, chiar de sefii lor. Ii dau garantia ca nu ajunge 
la puscarie. Dar si Vantu s-a inselat". 
 
 
16 septembrie 2013 – Evenimentul zilei 
 
Prezent la Forumul European pentru Diplomație Publică, preşedintele Traian 
Băsescu a declarat: „Noi ne denigrăm propriile instituţii de dimineaţa până seara 
şi nu o fac oameni neinstruiţi, ci oameni cu responsabilităţi uriaşe. Vedem cum 
suntem supăraţi că o instituţie ca DNA sau completele de judecată anchetează, 
judecă, condamnă şi atunci spunem persoana X este cea care a pus să mi se facă 
un dosar, când de fapt pur şi simplu instituţii ale statului îşi fac treaba. Vedeam 
un inculpat care striga în clipurile de la propria televiziune "Băsescu ia mâna de 
pe justiție". El este un infractor. Dacă noi propagăm asta, cum să ne creadă cei 
din afară că Justiţia din România este independentă?”  
 
 
8 noiembrie 2013 – presidency.ro 
Declaratia de presa a presedintelui României, domnul Traian Basescu 
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„Iar lansarea catre politie, cu sprijinul fundatiei domnului Voiculescu, a acestor 
documente în luna februarie, a avut rolul de a pune procurorii si ofiterii 
anchetatori pe drumuri gresite, sa caute prin SUA banci, sa faca comisii 
rogatorii, în speranta ca dosarul va fi atât de mult întârziat, încât o sa se 
îndeplineasca si dorinta mare a domnilor Ponta, Crin Antonescu si Voiculescu si 
Vântu sa mi se termine odata mandatul si sa poata sa puna sub control ce se 
întâmpla pe la parchete. Eu le înteleg aceasta dorinta, dar vreau sa îi avertizez ca 
voi fi presedinte pâna în ultima zi a mandatului meu. Si voi proteja justitia, 
procurori si judecatori, de influenta politicului pâna la capat. Aici nu va exista 
un pas înapoi în ceea ce ma priveste si îi avertizez ca sunt foarte hotarât. Asa ca 
fie ca vorbim de domnul Voiculescu, fie ca vorbim de domnul Vântu, fie ca 
vorbim de domnul Ponta, de Crin Antonescu, de Rosca Stanescu, este bine sa nu 
aiba nicio speranta ca în ultimele 12 - 13 luni ale mandatului voi fi mai putin 
vigilent în a apara justitia în ansamblul ei de interferenta politicului.” 
 
 
20 noiembrie 2013 – B1TV 
 
Traian Băsescu: „Cred că Voiculescu are impresia că libertatea lui stă în mâna 
mea. Nu, libertatea lui şi a altora stă în ce au făcut. Dacă nu au făcut nimic, nu li 
se întâmplă nimic. Sunt mulţi care au crezut că nu îi atinge legea. Sunt convins 
că statul român a început să îşi dezvolte instituţiile astfel încât va fi foarte greu 
să scapi”.  
 
 
10 decembrie 2013 – presidency.ro 
Declaraţia de presă a preşedintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
„Viaţa a confirmat că Televiziunea Română era ţinta şi Voiculescu urma să 
devină cel care să o controleze. Un turnător care-şi utilizează trustul de presă ca 
măciucă în bătălia politică şi pentru a scăpa de puşcărie, voia să pună sub 
control şi TVR, cu potenţialul ei uriaş, cu posturile teritoriale, studiourile 
teritoriale şi cele centrale.” 
 
 
11 decembrie 2013 – B1TV 
 
Traian Băsescu: „Joaca lui Crin Antonescu a fost la legea amnistiei. Eu știu 
semnalele din lumea politică, de fapt se înțelesese cu Ponta să treacă și acea lege 
a amnistiei, dar în ultima clipă a virat-o, pentru că sprijinul pe care Voiculescu îl 
dă în alianță este debalansat. În ultimele luni îl sprijină numai pe Victor Ponta, 
iar pe el nu. Antonescu a vrut să-i arate că fără voturile PNL-ului Voiculescu nu 
scapă de pușcărie”  
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12 decembrie 2013 – Adevărul 
 
Traian Băsescu: „Voiculescu este un viitor puşcăriaş, cel puţin la cum arată 
prima instanţă, şi nu a fost o presiune mică din partea lui pentru legea amnistiei, 
ci una consistentă, în mod cert pe ambii lideri. (…) Sunt persoane ca 
Voiculescu, avocaţi şi notari în Parlament - şi ei sunt scoşi, protejaţi. S-a vrut o 
pace, inclusiv pentru preşedinte, o asigurare că poate face orice vrea el. I-aş fi 
prevenit că nu e bine să faci aşa ceva”. 
 
 
16 ianuarie 2014 – presidency.ro 
Declarația de presă a președintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
Întrebare: Aş dori să vă... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Staţi, staţi, staţi. Postul de 
propagandă, dezinformare şi înşelare a românilor, da? Antena 3!  
Întrebare: Voiam să vă... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Postul patronat de domnul 
Voiculescu, care a fost condamnat, în primă instanţă, la cinci ani, pentru furt? 
Întrebare: Domnule preşedinte, permiteţi-mi să vă adresez întrebarea.  
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Voiam să mă conving dacă este 
postul Antena 3, acela despre care v-am spus. 
Întrebare: Acesta nu este un meci între mine şi dumneavoastră. Eu am o 
întrebare, la care sper să obţin un răspuns. Domnul Voiculescu nu este aici. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Dar dumneavoastră., în calitate 
de ziarist al postului de dezinformare Antena 3, da? 
Întrebare: Dar nu înţeleg de ce sunteţi... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Vă rog! 
Întrebare: Pot să vă întreb? 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Puneţi întrebarea! 
Întrebare: Cum aţi reacţionat, când fiica dumneavoastră v-a înştiinţat că lucrează 
pentru NIS Petrol, subsidiara Gazprom în România, şi că obţine bani de la 
Gazprom? 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Nu m-a informat. 
Întrebare: V-am informat eu, acum. Noi avem documente, mărturii video, le-am 
difuzat aseară. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Domnule ziarist, pentru că 
minţiţi; fiica mea nu a obţinut niciodată bani de la Gazprom. 
Întrebare: Avem contracte. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Asta este o minciună a 
securistului Voiculescu pe care, din păcate, o pune în gura unor copii. 
Dumneavoastră sunteţi un copil. Pentru banii lui Voiculescu renunţaţi să minţiţi! 
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Întrebare: Dar nu este o minciună, domnule preşedinte. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Vă mulţumesc. V-am răspuns. 
Întrebare: Am acte. Vreţi să vi le aduc? 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Vă mulţumesc, v-am dat 
răspunsul. Ce acte aveţi? Că a luat bani de la Gazprom? Nu vă e... 
Întrebare: Nu, dar avem contracte. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Ştiţi ce face un notar? 
Întrebare: Toate achiziţiile făcute în România de Gazprom au fost legalizate de 
notarul Ioana Băsescu. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Domnule ziarist, minţiţi, ca şi 
patronul dumneavoastră, condamnat la cinci ani, ca şi postul dumneavoastră de 
propagandă. Mulţumesc. 
Întrebare: Chiar nu mint, domnule preşedinte. Sper să... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Chiar minţiţi... 
Întrebare: ... sper să-mi daţi un răspuns... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: ...eu nu vă contrazic, că Ioana 
poate avea legalizare de acte de la oricine. 
Întrebare: Păi, despre asta este vorba. Despre asta este vorba. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Păi, şi cum vă permiteţi să 
spuneţi că a luat bani de la Gazprom? 
Întrebare: Păi, când prestezi servicii pentru cineva, eşti plătit. Dânsa a legalizat 
prin biroul notarial acele acte de achiziţionare. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Nu. A făcut fiica mea un 
contract cu Gazprom-ul? 
Întrebare: Nu. Cu NIS Petrol. Care este subsidiară a Gazprom. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Minţiţi, ca securistul 
Voiculescu. Vă mulţumesc. 
Întrebare: Dar nu mint şi nu are legătură ... dumneavoastră şi... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Renunţaţi. Renunţaţi, că NIS-ul, 
din câte ştiu eu, este o companie sârbă. 
Întrebare: (...) Gazprom-ul. 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Bun. Şi postul Antena 1 este 
cumpărat de un securist, şi dumneavoastră spuneţi că nu sunteţi securist, nu? 
Nu-i cumpărat de un turnător, Antena 1?  
 
 
19 februarie 2014 – presidency.ro 
Declarația de presă a președintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
Întrebare: Voiam să vă întreb dacă, de la ultima noastră întrevedere, aţi apucat să 
vorbiţi cu fiica dumneavoastră despre colaborarea pe care o are cu NIS Petrol?  
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Am vorbit, şi este legală. Nu-i 
nimic de reproşat, este absolut legală cooperarea, chiar am şi verificat. 
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Întrebare: Şi ne puteţi spune ce aţi verificat? Adică care sunt măsurile pe care 
le... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Păi, am constatat că domnul 
Voiculescu este turnător, am mai constatat că domnul Voiculescu, patronul 
dumneavoastră, a primit o condamnare de 5 ani... 
Întrebare: Eu sunt jurnalist, domnule preşedinte. Pot să pun şi eu întrebări? 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Nu, nu, la Voiculescu nu sunt 
jurnalişti, sunt salariaţi, salariaţi. Sunteţi salariat la Voiculescu, nu jurnalist! 
Întrebare: Sunt jurnalist!  
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Aşa vă numiţi?  
Întrebare: Nu, asta sunt! 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Bine! Vă mulţumesc! 
Întrebare: Deci, nu puteţi... 
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Ăsta-i răspunsul! Deci, fiica 
mea a procedat perfect legal. Vă mulţumesc! 
Întrebare: Şi nu este nimic imoral în toată această afacere?  
Președintele României, domnul Traian Băsescu: Ce înţelegeţi prin a face acte 
legale? Când este ceva legal, este şi imoral? Vă mulţumesc. 
 
 
14 aprilie 2014 – Realitatea TV 
 
Traian Băsescu: „Ştii cine e Voiculescu. E un turnător nenorocit, şi-a terminat 
familia, salariaţii lui recită pe bani. La Antena 3 sunt nişte salariaţi, le-aţi spus 
ziarişti, i-aţi înnobilat. Ghiţă e alt specimen, e din generaţia tânără. (…) Mai 
toxic este Ghiţă decât Voiculescu. Măcar la Voiculescu ştii câte parale face, el e 
un turnător nenorocit, şi-a turnat rudele, familia, la Securitate ca să-i fie lui bine. 
Salariaţii lui recită pe bani partitura pe care le-o dă (...) sunt plătiţi pentru un 
singur lucru, să mintă continuu, să spele pe creier, să-l apere pe mogulul lor, 
care e în pragul puşcăriei”.  
 
 
6 mai 2014 – presidency.ro 
Declaraţia de presă a preşedintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
„Fără o clarificare a modului în care Victor-Viorel Ponta procedează există 
riscul ca, în cazul în care acest prim-ministru în functie va ajunge preşedintele 
României, România să devină o ţară condusă de baroni, de baroni şi puşcăriabili. 
Acesta ar fi un prim motiv pentru care Victor-Viorel Ponta este un pericol dacă 
va ajunge preşedintele României. Un alt motiv este că Victor-Viorel Ponta este 
dependent de foarte mulţi oameni, nu este un om liber, el a fost ales în propriul 
lui partid ca urmare a unor aranjamente cărora le este dator, aranjamente făcute 
de baroni pentru a-l alege ca preşedinte al PSD. Din acest motiv, 
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comportamentul lui Victor-Viorel Ponta este unul de subordonare faţă de cei 
cărora le datorează funcţia de preşedinte al PSD şi implicit, de prim-ministru al 
Guvernului României. Nu în ultimul rând, Victor-Viorel Ponta, ca preşedinte al 
României, ar fi extrem de periculos şi pentru că este dependent de proprietarii de 
trusturi media, fie că vorbim de Ghiţă - fie că vorbim de Ghiţă, care şi-a făcut 
toată averea numai din contracte cu statul, iar acum este deplin conectat, prin 
relaţia cu Victor-Viorel Ponta, la contracte cu statul -, fie dependent de 
Voiculescu, altfel, turnător, un om care deja este condamnat la cinci ani de 
închisoare în primă instanţă, iar dependenţele acestea, pe lista căreia putem să 
includem: Mazăre, căruia îi dăm şi portul, dacă aşa vrea baronul, Dragnea, care 
are un proces penal în derulare, Duicu, cu care, bine mersi, face trafic de 
influenţă în propiul lui cabinet, Cozma de la Prahova sau Nicuşor 
Constantinescu de la Constanţa şi mulţi alţii sunt oameni de care soarta lui 
Victor-Viorel Ponta depinde. 
 
 
17 mai 2014 – presidency.ro 
Discursul președintelui României, domnul Traian Băsescu, în cadrul dezbaterii 
„Statul de drept şi lupta împotriva corupţiei” organizată de Fundația „Mișcarea 
Populară” 
 
„Vreau să ştiţi foarte bine un lucru: NATO funcţionează în momentul în care un 
stat este atacat. Dar pentru astfel de mişcări în care armata nu pătrunde pe 
teritoriul unui stat NATO nu există articol care să cheme la solidaritate. De 
aceea, mie mi se pare extrem de important să înţelegem că este o bătălie pentru 
slăbirea coeziunii naţiunii române, Voiculescu o duce de zece ani, Vântu a dus-o 
şi el cât a fost liber, dar acum i-a preluat năravurile Sebastian Ghiţă. Deci, 
problema statului de drept nu înseamnă numai instituţii, înseamnă, spre 
exemplu, şi respectarea drepturilor omului de care vă vorbea Emil, în care unul 
din aceste drepturi este dreptul la imagine. Unul din aceste drepturi, sau obligaţii 
care revin mass-mediei este să nu denigreze nejustificat instituţiile statului. Câte 
emisiuni-fluviu au fost cu atacurile trustului turnătorului Voiculescu la adresa 
justiţiei, la adresa altor instituţii ale statului!  
/…/ 
Am convingerea că aceasta este o motivaţie sub care se ascunde de fapt setea de 
acaparare a justiţiei. Domnul Voiculescu, care are o condamnare în primă 
instanţă la cinci ani şi care acum vreo lună spunea: preşedintele nu îşi va termina 
mandatul, este nerăbdător să aibă la Cotroceni un preşedinte-marionetă care să îi 
satisfacă solicitările de numire în funcţii importante în justiţia română a unor 
oameni pe care să îi controleze. Vrea să scape de actuala structură de conducere 
fie că vorbim de DNA, fie că vorbim de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, fie că 
vorbim de Parchetul General, fie că vorbim de alţi judecători incomozi, pentru 
că nu numai şefii acestor structuri sunt incomozi pentru cei suspectaţi de 
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corupţie, şi aici îl introduc şi pe fratele meu. Este o grupare importantă în lumea 
politică, care îşi doreşte o schimbare cu 180 de grade a ceea ce se întâmplă în 
justiţie. Vreau să îi avertizez că cel puţin în mandatul meu, pe care mi-l voi duce 
până la ultima zi, nu vor acapara justiţia. Nu vor avea justiţia la cheremul lor. Şi 
ar trebui să mai ţină cont de un lucru: sunt mult prea mulţi judecători şi 
procurori care n-ar mai asculta de comenzi politice, aşa că atunci când eventual 
vor ajunge la putere vor avea surprize mari. Vor avea surpriza să constate că nu 
pot controla justiţia în măsura în care ar dori să o controleze, chiar dacă ar numi 
nişte şefi controlaţi de ei - şefi de instituţii, şefi de secţii, în structurile de 
justiţie.” 
 
 
23 iunie 2014 – presidency.ro 
Declarația de presă a președintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
„Am convingerea că aceasta este o motivaţie sub care se ascunde de fapt setea 
de acaparare a justiţiei. Domnul Voiculescu, care are o condamnare în primă 
instanţă la cinci ani şi care acum vreo lună spunea: preşedintele nu îşi va termina 
mandatul, este nerăbdător să aibă la Cotroceni un preşedinte-marionetă care să îi 
satisfacă solicitările de numire în funcţii importante în justiţia română a unor 
oameni pe care să îi controleze. Vrea să scape de actuala structură de conducere 
fie că vorbim de DNA, fie că vorbim de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, fie că 
vorbim de Parchetul General, fie că vorbim de alţi judecători incomozi, pentru 
că nu numai şefii acestor structuri sunt incomozi pentru cei suspectaţi de 
corupţie, şi aici îl introduc şi pe fratele meu. Este o grupare importantă în lumea 
politică, care îşi doreşte o schimbare cu 180 de grade a ceea ce se întâmplă în 
justiţie. Vreau să îi avertizez că cel puţin în mandatul meu, pe care mi-l voi duce 
până la ultima zi, nu vor acapara justiţia. Nu vor avea justiţia la cheremul lor. Şi 
ar trebui să mai ţină cont de un lucru: sunt mult prea mulţi judecători şi 
procurori care n-ar mai asculta de comenzi politice, aşa că atunci când eventual 
vor ajunge la putere vor avea surprize mari. Vor avea surpriza să constate că nu 
pot controla justiţia în măsura în care ar dori să o controleze, chiar dacă ar numi 
nişte şefi controlaţi de ei - şefi de instituţii, şefi de secţii, în structurile de 
justiţie.” 
 
 
 
14 iulie 2014 – presidency.ro 
Declarația de presă a președintelui României, domnul Traian Băsescu 
 
Întrebare: Şi în ce relaţii sunteţi dumneavoastră, dacă îl cunoaşteţi pe domnul 
Marian Căpăţână care afirma în nişte înregistrări pe care noi le-am făcut publice 
aseară că aveţi o putere deosebită? 
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Preşedintele României, domnul Traian Băsescu: Doamnă are nevoie Voiculescu 
de asta? Vedeţi că e vai de steaua lui cu pământurile. Înţeleg că era nemulţumit... 
 


